
Interpelacja do Minister Finansów Pani Teresy Czerwińskiej w sprawie ustawy o 

kredycie hipotecznym oraz o nadzorze nad pośrednikami kredytu hipotecznego 

i agentami. 

 

 

Szanowna Pani Minister,  

 

wprowadzona w życie ustawa o kredycie hipotecznym oraz o nadzorze nad 

pośrednikami kredytu hipotecznego i agentami budzi – szczególnie wśród 

małych przedsiębiorców - wiele emocji. W zgodzie z zapisami nowej ustawy 

muszą oni – chcąc sprzedawać swoim klientom towary na kredyt – spełnić 

szereg nowych wymagań m.in. dokonać wpisu do kolejnego rejestru. W 

przekonaniu przedsiębiorców takie działanie państwa nie sprzyja rozwojowi 

działalności gospodarczej, szczególnie w wydaniu jednoosobowym.  

W związku z nakładaniem na przedsiębiorców kolejnych restrykcji, które 

utrudniają im codzienność prowadzenia małej działalności część z nich 

zrezygnowała ze sprzedaży ratalnej dla swoich klientów stając się mniej 

konkurencyjnymi na rynku.  

W związku z powyższym proszę o następujące informacje na ten temat:  

1. Czy jest planowane w najbliższej przyszłości znowelizowanie tej ustawy, by 

tak zmienić zapisy, aby nie dotyczyły w poruszanych powyżej przeze mnie 

kwestiach małych przedsiębiorców? 

2. Czy w zgodzie z ustawą podmiot, którego jedyną korzyścią jest to iż może 

klientom sprzedać towar na raty (tym samym nie pobiera wynagrodzenia od 

klienta czy banku za wypisanie umowy ratalnej)podlega pod definicję 

"pośrednik kredytowy"?  
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3. Czy zgłoszenie kolejnego rodzaju działalności (PKD) – pośrednika kredytu jest 

zasadne, gdy stanowi od jedynie pochodną prowadzonej działalności, a nie jej 

filar? 

 

Z poważaniem 

 

Poseł Małgorzata Zwiercan 

 


